
Protokół   Nr  XIII/08 
 

z XIII sesji Rady Gminy Mieścisko w dniu 25 czerwca 2008 r. w godz. 12.00 do 16.30  
w sali sesyjnej Urzędu Gminy Mieścisko. 

 
 

Adn.1 
 
 XIII sesję Rady Gminy Mieścisko otworzyła Przewodnicząca Rady – P.Elżbieta 
Kapczyńska. Na wstępie powitała radnych Rady Gminy Mieścisko, Wójta Gminy –  
P. Andrzeja Banaszyńskiego, pracowników Urzędu Gminy, sołtysów wsi oraz wszystkich 
gości i uczestników dzisiejszej sesji. 
(Listy obecności zaproszonych gości i sołtysów wsi stanowią załączniki do protokołu). 
 
Adn. 2 
 
 Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że na 15 radnych Rady Gminy, na 
dzisiejszej sesji w chwili obecnej jest 13 radnych co stanowi quorum, wobec czego Rada jest 
prawomocna do prowadzenia obrad i podejmowania uchwał. 
(Lista obecności radnych Rady Gminy stanowi załącznik do protokołu). 
Radni nieobecni usprawiedliwieni to: 
- Starosta Elwira 
- Ireneusz Migas 
 
 
Adn. 3 
 
 Przewodnicząca Rady Gminy odczytała porządek obrad XIII sesji Rady Gminy, jaki 
radni i goście otrzymali z zaproszeniem na sesję. 
Do przedstawionego porządku obrad Wójt Gminy zgłosił zmiany wnioskując o wycofanie z 
porządku obrad następujących projektów uchwał: 

1) w pkt. 10.2 – w sprawie ustalenia zasad korzystania ze stołówek zorganizowanych w 
szkołach prowadzonych przez Gminę Mieścisko dlatego, że w najbliższym czasie 
zmienią się przepisy i zasady korzystania ze stołówek  mają być w gestii dyrektora 
Szkoły; 

2) w pkt.10.4. – w sprawie przystąpienia Gminy Mieścisko do Stowarzyszenia „Dolina 
Wełny” działającego jako Lokalna Grupa Działania w rozumieniu przepisów 
Sektorowego Programu Operacyjnego „Restrukturyzacja i modernizacja sektora 
żywnościowego oraz rozwój obszarów wiejskich” oraz udzielenia pełnomocnictwa do 
reprezentowania gminy w w/w stowarzyszeniu dlatego, że należy dokonać stosownej 
zmiany w statucie Stowarzyszenia; 

Innych zmian do porządku obrad nie zgłoszono. 
W związku z powyższym Przewodnicząca Rady poddała proponowane zmiany pod 
głosowanie. W pierwszej kolejności  kto jest za wycofaniem z porządku obrad uchwały w 
poz.10.2 ? 
Radni w głosowaniu jednogłośnie zdecydowali o wycofaniu  w/w uchwały z porządku 
sesji. Z kolei zwróciła się z pytaniem kto jest za wycofaniem z porządku obrad uchwały w 
pozycji 10,4 ? Radni w głosowaniu jednogłośnie zdecydowali o wycofaniu w/w uchwały z 
porządku obrad. 
Porządek obrad XIII sesji po zmianach przedstawia się następująco: 
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1. Otwarcie sesji. 
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Przedstawienie porządku obrad XIII sesji Rady Gminy – możliwość wprowadzenia 

zmian. 
4. Przyjęcie protokołu obrad z poprzedniej sesji. 
5. Interpelacje i zapytania radnych. 
6. Zapytania sołtysów. 
7. Informacja z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
8. Informacja z działalności Przewodniczącej Rady w okresie międzysesyjnym. 
9. Informacja z pracy stałych komisji Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 
10. Podjęcie uchwał: 

 w sprawie wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy 
Mieścisko, obejmującym lata 2008-2012, 
 w sprawie określenia rodzajów świadczeń, warunków i sposobu ich przyznawania w 
ramach środków przeznaczonych na pomoc zdrowotną dla nauczycieli zatrudnionych w 
przedszkolach, szkołach dla których organem prowadzącym jest Gmina Mieścisko, 
 w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2008 rok, 
 w sprawie przyjęcia regulaminu korzystania z placów zabaw zlokalizowanych na terenie 
Gminy Mieścisko, 
 w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji Rady Gminy na II półrocze 2008 
r.. 

11. Opinia Rady Gminy Mieścisko w sprawie zaopiniowania wniosków o przyjęcie do 
planu wydatków Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych na 2008 rok. 

12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
13. Wolne głosy i wnioski. 
14. Zakończenie. 
 

 
Adn. 4 
 
 Przewodnicząca Rady poinformowała, że protokół z ostatniej sesji Rady Gminy był 
wyłożony w biurze Rady i od ostatniej sesji do chwili obecnej nikt nie wniósł do niego 
żadnych uwag. W związku z powyższym zaproponowała jego przyjęcie bez odczytywania, 
poczym poddała swój wniosek pod głosowanie. 
Na 13 radnych,  protokół z ostatniej sesji Rady Gminy został przyjęty jednogłośnie bez 
odczytywania. 
 
 
Adn.5 – Interpelacje i zapytania radnych 
 
- radny Rodzewicz: 
1) podziękował za zasypanie dołków do dojazdu do Domu Nauczyciela; 
2) zabrał głos w sprawie związanej z oświatą. Na ostatnim wspólnym posiedzeniu Komisji 
radny był trochę zbulwersowany jeśli chodzi o badanie kompetencji szkół podstawowych. 
Powiedziano, że 3 od końca jest Mieścisko, a ostatnie jest Popowo Kościelne. Na taka opinie 
radny poszukał artykuł w gazecie lokalnej, gdzie opublikowane zostały w/w wyniki i okazało 
się, że Szkoła Podstawowa w Mieścisku jest w granicach 8-10 miejsca, a więc nie tak 
zupełnie ostatnia. Z kolei takie szkoły jak Łaziska, Morakowo, Wiatrowo są na I miejscach. 
„Tylko proszę zobaczyć ilu tam jest uczniów ? Jest 10, 5, 7 uczniów. Przy tak małej liczbie 
uczniów jest praca indywidualna. Ta statystyka pokazuje czym mniejsze klasy, tym lepsze 
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wyniki. Czyli nie do końca jest tak, że III miejsce od końca ma Szkoła Podstawowa w 
Mieścisku. Jeśli chodzi o te młodsze klasy to rodzice też muszą przypilnować. Musi być 
współpraca rodziców i nauczycieli Radny prosił żeby przedstawiać do końca prawdziwe 
fakty”; 
 - radna Toboła –w związku z wypadkiem jaki zaistniał w Gimnazjum  zapytała kto jest 
odpowiedzialny za bezpieczeństwo dzieci w Szkole ? Czy w stosunku do osób 
odpowiedzialnych za bezpieczeństwo zostały wyciągnięte jakieś konsekwencje ? Syn 
P.Toboły został pobity w Szkole w miniony czwartek; 
 
- radna Martyńska – mieszkańcy Podlesia Wysokiego mieszkający przy drodze, która 
prowadzi w kierunku P. Leszka Napierały pytają czy jest możliwość wykonania sprysku na 
tej drodze ? 
 
- radny Plewa – z uwagi, że na drodze we wsi Zbietka niektóre samochody jeżdżą dość 
szybko czy byłaby możliwość zamontowania na niej progów zwalniających ? 
 
- radny Kuryłowicz: 
1) sprawa wodociągu w Popowie Kościelnym. Jest problem z woda na „końcówkach”. 
Szczególnie jest problem z brakiem wody w Jaroszewie Drugim i woda jest bardzo często 
wyłączana; 
2) wywóz odpadów z oczyszczalni. Dalej jest to wywożone do Jaworówko. Chodzi żeby to 
było wywożone w odpowiedniej ilości i odpowiednio zabezpieczone. Dalej nie jest to 
zabezpieczone tak jak powinno być. 
3) sprawa równiarki – przejechała  przez wieś a operator do nikogo nie zgłosił się. Winien 
zgłosić się albo do radnego, albo do sołtysa; 
4) w Kłodzinie na budynku gminnym przecieka dach. Było to zgłaszane kilka razy i dalej nie 
jest nic zrobione. Jak zacznie padać to będzie problem; 
 
Adn.   – Zapytania sołtysów 
 
- P.Tańska – sołtys wsi Zbietka – czy można gdzieś w gminie wywozić gruz z remontu domu, 
czy jest takie miejsce ? 
 
- P.Kmieciak – sołtys wsi Jaroszewo Drugie – zgłosił fakt, jaki miał miejsce 23 czerwca br 
około godz. 14.00 w poniedziałek, kiedy to stojąc na parkingu w lesie w Jaroszewie widział 
samochód zielony Citroen Berlingo jadący z Gniezna z przyczepą śmieci, który skręcił na 
Jaworówko. Wiadomo, że wysypisko jest zamknięte. 
 
- P.Widziński – sołtys wsi Mieścisko – na ul. Kościuszki jest 1 studzienka i tam wypadają 
systematycznie cegiełki, którymi jest obudowana; 
 
Na pytania sołtysów odpowiedzi udzielił Wójt Gminy: 

1) miejsce do składowania gruzu jest we Wieli oraz w Podlesiu Wysokim; 
2) Wójt podziękował P.Kmieciakowi za podpowiedź. Nadleśnictwo wydzierżawiło 

parking w Jaroszewie jednemu Panu z Kłecka żeby z jednej strony mógł uruchomić 
małą gastronomię, a z drugiej strony żeby dbał o porządek, ale nie w taki sposób; 

3) Studzienka będzie obudowana. Zostanie to zlecone BRK; 
 

 
Adn. 7  
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 Wójt przedstawił informację ze swojej działalności w okresie międzysesyjnej, 
(Informacja stanowi załącznik do protokołu). 
Będąc przy głosie Wójt odczytał pismo Komendanta Powiatowego Policji w którym Wójtowi 
oraz radnym składa w imieniu własnym i wszystkich policjantów podziękowania za 
wspieranie działań Policji do poprawy ładu i porządku publicznego na terenie działania 
Komendy Policji, w tym poprzez przekazywanie środków finansowych z przeznaczeniem na 
zakup nowych pojazdów służbowych. 
 
Adn. 8 
 
 Przewodnicząca Rady odczytała informację z działalności w okresie międzysesyjnym: 
- 29 marca br. – brała udział w podsumowaniu II schematu pilotażowego Programu „Leader 
Plus”, 
- 9 kwietnia br. – brała udział w uroczystym spotkaniu z jubilatami obchodzącymi 50-lecie 
zawarcia związku małżeńskiego, 
- 26 kwietnia br. – brała udział w uroczystości poświecenia i wręczenia sztandaru OSP w 
Popowie Kościelnym oraz w otwarciu Integracyjnego Centrum Edukacyjno-Oświatowego, 
- 3 maja br – w uroczystości obchodów uchwalenia Konstytucji 3 Maja w Mieścisku, 
- 8 maja br. – udział we wręczaniu nagrody w konkursie „Sposób na sukces” w Warszawie za 
zajęcie I miejsca przez gminę Mieścisko w związku z uruchomieniem Zakładu Aktywności 
Zawodowej w Gołaszewie, 
- 9 maja br. – w uroczystości obchodów 10-lecia istnienia Domu Bretania w Poznaniu, 
- 11 maja br. – udział w odpustowym festynie parafialnym w Gołaszewie, 
- 21 maja br – udział w spotkaniu z pracownikami gminy z okazji Dnia Samorządowca, 
- 31 maja br – w uroczystości obchodów 130-lecia istnienia oraz poświęcenia i wręczenia 
sztandaru OSP w Gołaszewie, 
- 16 czerwca br. – przewodniczenie wspólnemu posiedzeniu Komisji Rady. 
 
Adn. 9 
 
 Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy złożyli informacje z prac Komisji: 
 
- radny Kuryłowicz – Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego i 
Budżetu. 
Komisja od ostatniej sesji odbyła 2 posiedzenia: 

1) 10 czerwca br. – którego tematem było: 
Spotkanie z Zarządem Gminnej Spółki Wodnej – informacja na temat wykonanych przez 
Gminną Spółkę Wodną prac w 2007 roku na terenie gminy Mieścisko i planów na rok 
2008. 
Utrzymanie sieci kanałów podstawowych i rzeki Wełny należących do właściwości 
Inspektoratu w roku 2008 i planach na przyszłość – informacja Kierownika Rejonowego 
Inspektoratu Melioracji i Urządzeń Wodnych w Wągrowcu. 
2) 16 czerwca br. – wspólne posiedzenie Komisji, którego tematem było zaopiniowanie 

materiałów i projektów uchwał na dzisiejszą sesję. 
 
- radny Hoffmann – Z-ca Przewodniczącego Komisji Przestrzegania Prawa, Ochrony 
Środowiska i Komunikacji. 
Komisja od ostatniej sesji odbyła 3 posiedzenia: 
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1) 20 maja br. – wyjazdowe posiedzenie na międzygminne składowisko odpadów 
komunalnych w Kopaszynie, 

2) 4 czerwca br., którego tematem było: 
- Zapoznanie się ze stanem parków na terenie gminy – komisja wyjazdowa, 
- Gospodarka odpadami komunalnymi na terenie gminy (zbiórka odpadów,   
   segregacja, składowanie) 

     3)   16 czerwca br. – wspólne posiedzenie Komisji Rady. 
 
- radny Plewa – Z-ca Przewodniczącej Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Socjalnych i 
Samorządu. 
Komisja odbyła 2 posiedzenia: 

1) 3 czerwca 2008 r., której tematem było zapoznanie się z potrzebami remontowymi w 
placówkach oświatowych na rok szkolny 2008-2009 – objazd w terenie. 

2) 16 czerwca 2008 r. – wspólne posiedzenie Komisji nt. zaopiniowania materiałów na 
sesję. 

 
- radna Martyńska – członek Komisji Rewizyjnej Rady Gminy. 

Od ostatniej sesji Rady Gminy Komisja Rewizyjna odbyła 4 posiedzenia, w tym 3 kontrole: 
 

- w dniu 23 kwietnia 2008 r. – Komisja odbyła kontrolę w Zakładzie Aktywności 
Zawodowej w Gołaszewie. 
Przedmiotem kontroli była: Realizacja planu rzeczowo-finansowego ZAZ w Gołaszewie za 
rok 2007 i I kwartał 2008 r.. 
 
W 2007 roku ZAZ łącznie uzyskał przychód netto z prowadzonej działalności gospodarczej  
230.146,24 zł, w tym: 
- w dziale ogrodniczym  107.904,82 zł 
- w dziale krawiecko-pamiątkarskim    117.001,95 zł 
- w dziale niszczenia dokumentów          5.239,47 zł 
 
Stan środków obrotowych na koniec 2007 roku wynosił  16.609,00 zł. 
 
Przychód netto na koniec marca 2008 r. z prowadzonej działalności gospodarczej wyniósł   
46.981,45 zł 
1. Komisja po zapoznaniu się z dokumentacją prowadzoną przez ZAZ stwierdza, że ZAZ 
prowadzi wymaganą dokumentację, posiada statut, regulaminy i realizuje swoje zadania 
zgodnie z przepisami ustawy o rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz zatrudnieniu osób 
niepełnosprawnych. 
2.Komisja po wyrywkowym sprawdzeniu faktur zakupów i sprzedaży oraz delegacji 
służbowych stwierdziła, że w/w dokumentacja jest prawidłowo zatwierdzana pod względem 
merytorycznym i rachunkowym. 
3. Komisja zapoznając się z prowadzoną działalnością i rozmowie z kadrą pracowniczą widzi 
potrzebę dalszego prowadzenia tej działalności w ZAZ oraz stwierdza, że idea jego powstania 
była celowa .Dowodem na zasadność działania tego typu placówki niech będą ostatnie 
sukcesy Zakładu: 
- nagroda I stopnia w ogólnopolskim konkursie „Sposób na sukces” za najlepsze działania 
kreujące przedsiębiorczość i nowe miejsca pracy na terenach wiejskich w kategorii: 
„Inicjatyw na Rzecz Społeczności Lokalnych”; 
- laureat w Regionalnym Ogólnopolskim konkursie „Lodołamacze 2008” w kategorii 
„Przedsiębiorca – osoba niepełnosprawna”; 

 



 6 

 
- 29 maja 2008 r. – kontrola w Zespole ds. Obsługi Oświaty w Mieścisku. 
Przedmiotem kontroli była „Realizacja planu rzeczowo-finansowego za okres od stycznia do 
29 maja 2008 r. oraz podstawowa dokumentacja jednostki. 
 
Podczas kontroli Komisja zapoznała się: 
- ze spisem z natury sporządzonym w Zespole ds. Obsługi Oświaty wg stanu na dzień 28 
grudnia 2007 r. 
- ze spisem z natury obejmującym Przedszkole „Leśne Ludki” w Mieścisku, 
- z Zarządzeniem Zespołu Obsługi Oświaty w sprawie ustalenia zasad rachunkowości wraz z 
załącznikami. 
Komisja zapoznała się z planem finansowym Zespołu. 
Plan po zmianach na rok 2008 wynosi 294,611 zł. Na dzień 28 maja 2008 r. wykonano  
83.281 zł tj. 28,46%. 
Podczas kontroli Komisja dokonała sprawdzenia wykonania niektórych wydatków: 
- w 100% wykonano dodatkowe wynagrodzenia roczne w kwocie 8.063 zł, 
- odpis na Zakładowy Fundusz Świadczeń Socjalnych, na plan  2,405 zł, wykonano  1.804 zł 
tj. 75%. 
Nie została wykonana kwota z tytułu wypłaty stypendiów dla uczniów w kwocie  70.611 zł. 
Wg informacji P. Kierownik realizacja świadczeń nastąpi po 9 czerwca 2008 r.. 
Podczas kontroli Komisja dokonała wyrywkowego sprawdzenia faktur jednostki Faktury były 
prawidłowo zatwierdzane pod względem merytorycznym i rachunkowym. 
Podczas kontroli Komisja zapoznała się z wysokością stawek godzinowych nauczycieli w 
gminie z wyszczególnieniem: nauczyciela dyplomowanego, mianowanego, kontraktowego i 
stażysty. 
Wnioski pokontrolne: 

1. Komisja stwierdza, że wszystkie środki trwałe i przedmioty nietrwałe są spisane w 
księgach inwentarzowych. Ubytkowanie zużytego sprzętu i materiałów wykonywane 
jest sukcesywnie w miarę jego zużycia. 

2. Komisja widzi potrzebę wygospodarowania osobnego pomieszczenia dla Kierownika 
Zespołu ds. Obsługi Oświaty. 

3. Dokumentacja finansowa dotycząca wydatków Zespołu jest prowadzona prawidłowo. 
Komisja nie wnosi zastrzeżeń do funkcjonowania w/w jednostki. 

 
- 16 czerwca 2008 r. – Komisja odbyła wspólne posiedzenie z pozostałymi Komisjami Rady 
celem zaopiniowania materiałów na dzisiejszą sesję; 
 
- 23 czerwca br. – Komisja odbyła kontrolę w Szkole Podstawowej w Popowie Kościelnym. 
Tematem kontroli była Realizacja planu rzeczowo-finansowego jednostki wg stanu na dzień 
31 maja 2008 r. oraz podstawowa dokumentacja Szkoły. 
 
1. Podczas kontroli Komisja zapoznała się ze spisem z natury zdawczo-odbiorczym 
składników majątkowych znajdujących się w budynku Szkoły i jego najbliższym otoczeniu 
sporządzonym w dniach 18-20 grudnia 2007 r.  Spis z natury dokonała Komisja powołana 
Zarządzeniem Wójta Gminy  z dnia 14 grudnia 2007 r.. Spis jest tylko ilościowy bez wyceny 
wartościowej. 
2. Komisja zapoznała się z protokołem przekazania dokumentacji Szkoły Podstawowej na 
dzień 31 grudnia 2007 r. Na protokole stwierdzono brak podpisu osoby zdającej. 
W protokole poprzednia P. Dyrektor oświadczyła, że podpisze protokół po uzupełnieniu 
brakujących dokumentów wynikających z zakupu komputera oraz protokołów ubytkowanego 
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i zniszczonego majątku szkolnego w terminie do dnia 15 marca 2008 r. Komisja stwierdziła, 
że  do dzisiaj nie zostało to wykonane. 
3. Ponadto Komisji przedłożono: 
-  protokół ubytków z wyposażenia kuchni Szkoły z dnia 27 marca 2008 r. 
-  protokół z przeprowadzonej inwentaryzacji w kasie stołówki szkolnej na dzień 31 grudnia 
2007 r.. Stan gotówki wg raportu wynosi „0”. 
4. Komisji przedłożone zostały księgi inwentarzowe majątku Szkoły w liczbie 5 szt. 
6.Ponadto zostały przedłożone: 
   - Książka kontroli kominiarskiej – stwierdzono nieregularne wpisy. Ostatni 16.04.2008 r. 
   - książka kontroli sanitarnej – ostatni wpis 29 maja 2008 r. 
   - książka kontroli obiektu budowlanego założona 3.09.2001 r. – brak wpisów; 
   - protokół badania pomiaru elektrycznego – stwierdzono nieaktualny wpis. Ostatni wpis   
     5.10.2000 r. Przeprowadza się go raz na 5 lat. 
7.  Budżet Szkoły wg stanu na dzień 31 maja 2008 r. wynosił: 
 Na plan 898.519,00 zł 
 Wykonano 409.544,00 zł, tj. 45,58% 
Komisja dokonała wyrywkowego sprawdzenia wykonania niektórych wydatków. 
W związku z nieplanowanymi wydatkami wynikającymi z podłączenia do kanalizacji oraz 
monitoringiem Szkoły P .Dyrektor wystąpi do organu prowadzącego o zmianę wydatków  w 
planie finansowym 
Komisja z kontroli  sporządziła następujące zalecenia: 

1. Uzupełnienie wpisów w księdze budowlanej i pomiaru elektryczności do końca 
sierpnia br. 

2. Sporządzenie wyceny majątku spisu zdawczo-odbiorczego przekazania Szkoły wraz 
ze sporządzeniem protokołu ubytków w terminie do dnia 30 listopada br. 

3. Podpisanie przez poprzednią P. Dyrektor protokołu przekazania dokumentacji Szkoły 
po uprzednim uzupełnieniu brakujących dokumentów w terminie do końca listopada 
br.. 

 
Po przedstawieniu sprawozdań przez Przewodniczących Komisji Przewodnicząca Rady na 
prośbę Wójta powróciła do problemu podniesionego w interpelacjach radnych  przez radnego 
Rodzewicza  dotyczącego wyników testów kompetencyjnych w szkołach podstawowych i 
gimnazjum. 
Z kolei Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Wójtowi Gminy w sprawie wyników testów 
kompetencyjnych w szkołach podstawowych i gimnazjum. Zdaniem Wójta nie można obok 
tego przejść obojętnie. Dlatego podjął decyzję, że spotka się na radach pedagogicznych 
Wójt odbył już spotkanie w Szkole Podstawowej z Radą Pedagogiczną i Radą 
Rodziców.Cyt.”Ja nie zgadzam się żeby Szkoła w Popowie Kościelnym miała 19 miejsce w 
powiecie. Wcale lepiej nie wygląda w Gimnazjum. Mnie nie interesuje, że w Łaziskach jest 8 
dzieci. Dla mnie wszyscy równo winni być uczeni. Kwestia tych wyników musi zostać 
zauważona zarówno przez nas, Radę, rodziców, przez wszystkich. Jako organ prowadzący nie 
życzę sobie żeby szkoły miały takie wyniki. Jeśli na 40 punktów, średnia w Popowie jest 19,7 
to nie jest rewelacja. W Mieścisku jest 23 %, ale również można patrzeć pod kontem ilu 
uczniów ma maksymalną – nie ma nikt. Poprzednie lata było. Dlatego pod koniec sierpnia 
spotkam się również z Radą Pedagogiczną Szkoły w Mieścisku. Dyrektorzy dostali również 
polecenie żeby zastanowić się co robić dalej. W Gimnazjum również odsetek średniej co roku 
spada”; 
„Na wywiadówki często też przychodzą ci sami rodzice. Jest też kwestia, że dzieci biorą 
udział w wielu konkursach. Co z tego, że w jakiś zawodach ma I miejsce, a w 
humanistycznych jest na ostatnim. Ten wynik nie jest zadowalający i należy go poprawić 
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bezwzględnie. Jest to  sygnał żeby znaleźć jakąś formę współpracy. Trzeba sobie zadać 
pytanie ilu rodziców i do której klasy jest w stanie pomóc swoim dzieciom ? 
W tym programie organizacyjnym poszliśmy na jak najmniejszą ilość godzin świetlicowych 
na rzecz godzin dydaktycznych. Powiedziałem, że Szkoła jest najważniejsza”; 
- radny Rodzewicz – jako byłego nauczyciela bardziej interesuje opinia o Szkole w 
Mieścisku. Grupa dzieci z orzeczeniem ma wpływ na ostateczny wynik. Zaniedbania 
środowiskowe dużo mówią. Problem dopilnowania, egzekwowania. „Mnie się wydaje, że 
myśmy przejęli system zachodni bezkrytycznie. Przepuszczania z klasy do klasy bez wyniku, 
co nie jest do końca prawdą, bo tam szkoła liczy się od 3 lat. Trzeba spełnić pewne kryteria 
żeby się w jakiejś grupie znaleźć. Patrząc na to badanie kompetencji to one są bez żadnych 
konsekwencji Czy napisze na zero, czy na max to tak przejdzie do następnej klasy.  To jest 
największy problem czyli system jest do niczego. Tam gdzie rodzic przypilnuje to te efekty są 
lepsze. W prasie są suche liczby, które nic nie mówią”; 
Z kolei Wójt przedstawił wskaźniki dot. testów kompetencyjnych w klasach VI Szkół 
Podstawowych i III Gimnazjum w oparciu o dane zamieszczone w internecie: 
- Szkoła Podstawowa w Popowie Kościelnym 
Jest 19 uczniów, w tym 2 z orzeczeniem o dyslekcji. 
Na 19 uczniów 60% ma wynik poniżej poziomu tj. 
- od 0 do 11 pkt. – 2 
- bardzo niski – 4 
- niski – 5 
- średni – 5 
- wyżej niż średni – 2 
- wysoki – 0 
- b.wysoki – 0 
- najwyższy – 0 
W zakresie umiejętności: 
Czytanie – 68% na 100% 
Pisanie – 41 % 
Rozumowanie – 51% 
Korzystanie z informacji – 36,8% 
Wykorzystanie wiedzy w praktyce – 36,8% 
 
- Szkoła Podstawowa w Mieścisku: 
Jest 62 uczniów, w tym 2 z orzeczeniem o dyslekcji. 
Na 62 uczniów 25% ma wynik w niskim poziomie tj.: 
- najniższy – 4 
- bardzo niski – 5 
- niski – 9 
- wysoki – 4 
- bardzo wysoki – 2 
- najwyższy – 0 
W zakresie umiejętności: 
Czytanie – 73% 
Pisanie – 53,4% 
Rozumowanie – 65% 
Korzystanie z informacji – 54% 
Wykorzystanie wiedzy w praktyce – 49% 
 
- Gimnazjum w Mieścisku: 
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Część humanistyczna egzaminu: 
Na 90 uczniów: 
- najwyższy wynik (od 46 do 50 pkt) – 0 
- b.wysoki (43-45%) – 1 
- wysoki – 3 
- najniższy – 9 
- b.niski – 14 
- niski – 14 
Na 90 uczniów, 40%  uczniów osiągnęło wynik niski. 
Jeśli chodzi o wyniki części matematyczno-przyrodniczej: 
-  (47-50) – 1 
- b.wysoki – 3 
- wysoki – 5 
- najniższy – 2 
- b.niski – 12 
- niski – 19 
Niski wynik osiągnęło 37%. 
Przewodnicząca Rady pozostawiła przedstawiony materiał radnym do przemyślenia. 
O godzinie 13.05 na sesję przybył radny Marian Witucki. W tym momencie na sesji obecnych 
jest 14 radnych i 1 radny nieobecny usprawiedliwiony. 
 
Adn. – Podjęcie uchwał 
 
- w sprawie wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy 
Mieścisko, obejmującym lata 2008-2012. 
Wyjaśnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy. Ustawa z dnia 21 czerwca 2001 r. 
o ochronie praw lokatorów, mieszkaniowym zasobie gminy i o zmianie Kodeksu cywilnego 
nakłada obowiązek uchwalenia przez Radę Gminy wieloletniego programu gospodarowania 
mieszkaniowym zasobem gminy. W związku z projektem uchwały rozpoczęła się dyskusja: 
- radny Rodzewicz: 
1) „jak robi się remont to kończy się malowaniem. Wypadałoby wymalować Dom 
Nauczyciela po wstawieniu okien. Nie wiem kiedy one będą .Trzebaby klatki schodowe 
doprowadzić do jako takiego wyglądu”; 
2)  „na jakiej podstawie, jakich kosztów wyliczono, że w ciągu 4 lat 2008-2012 czynsz wzrósł 
o 50% ? Nawiasem mówiąc niewielka jest ilość mieszkań komunalnych o wysokim 
standardzie”; 
3)  Wyjaśnił, że za mieszkanie po podwyżce płaci 2,09 zł, a 1,08 jest w mieszkaniach po PGR 
- Wójt – „wyliczono na tej podstawie, co w danym roku trzeba zrobić. Tyle ile będzie zebrane 
za czynsz tyle będzie remontowane. Jeśli planowane remonty na rok 2012 są w takiej 
wysokości to najprawdopodobniej również dochody z czynszu muszą być w takiej samej 
wysokości”; 
Dalsza dyskusja trwała  nad wykupem mieszkań w Domu Nauczyciela. Wójt przypomniał, że 
w momencie kiedy cały blok Nauczyciela zostanie sprzedany to Wójt zwróci się do Rady o 
obniżenie o 30%.A do dzisiaj nie ma żadnego wniosku. Ponadto Wójt musi być w porządku 
do wcześniejszych kupujących, którzy musieli zaciągnąć kredyt na zakup mieszkania”; 
- radny Rodzewicz- zwrócił uwagę, że w innych gminach poobniżano sprzedawane 
mieszkania komunalne o 50, 60, 70% Wyjaśnił, że kiedyś był tzw. Fundusz mieszkaniowy i 
„to co zostało wybudowane to z naszych prywatnych pieniędzy bo nam potrącano z 
wynagrodzeń..To było budowane z naszych pieniędzy, wpłat. Gmina to przejęła i teraz mam 
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zapłacić drugi raz 100%.Proszę mi to wytłumaczyć kiedyś wszyscy się na to składaliśmy. 
Wszystkie gminy poobniżały sprzedawane mieszkania”; 
- Wójt – „te ceny, które mieliście państwo zaoferowane to były ceny sprzed 4 lat. Dzisiaj 
wycena będzie inna, wyższa. Ja oferuję taka propozycję, że jeśli wszyscy wykupią to ja 
wystąpię do Rady o 30% obniżkę (na co wcale nie musi się zgodzić). Czynsz będzie rósł, bo 
do tego czasu był za niski i nic nie można było zrobić” 
- Przewodnicząca Rady – „ja myślę, że można wyliczyć ile kto włożył w jakiś remont”; 
- Wójt –„ lokal, który zajmuje lokator jest inaczej wyceniany niż pusty. Jeśli Pan inwestował 
w swoje mieszkanie i ma Pan rachunek to jest to odliczane. Też dlatego każde mieszkanie jest 
wyceniane osobno”. 
- radny Rojewski – „u nas w mieszkaniach po PGR jeśli ktoś dobudował łazienkę ,etc. 
podwyższono mu od razu standard. Przy ogólnej wycenie brano te wszystkie składniki pod 
uwagę i podwyższano wartość mieszkania. Kwota mieszkania rosła, a w momencie wykupu 
były zniżki od ostatniej wyceny”. 
W związku z wyczerpaniem dyskusji nad projektem uchwały Przewodnicząca Rady odczytała 
projekt, który następnie poddała pod głosowanie. 
Na 14 radnych, 1 radny Rodzewicz głosował „przeciw” i 13 radnych głosowało „za”. 
Uchwała w głosowaniu została przyjęta większością głosów i stanowi załącznik do protokołu. 
 
- uchwała w sprawie określenia rodzajów świadczeń, warunków i sposobu ich przyznawania 
w ramach środków przeznaczonych na pomoc zdrowotną dla nauczycieli zatrudnionych w 
przedszkolach, szkołach dla których organem  prowadzącym jest Gmina Mieścisko. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy. 
Zgodnie z art.72, ust.1 ustawy z dnia 26 stycznia 1982 r. – Karta Nauczyciela niezależnie od 
przysługującego nauczycielowi i członkom jego rodziny prawa do świadczeń z ubezpieczenia 
zdrowotnego, organ prowadzący szkołę zobowiązany jest do przeznaczenia corocznie w 
budżecie odpowiednich środków finansowych z przeznaczeniem na pomoc zdrowotną dla 
nauczycieli korzystających z opieki zdrowotnej. W budżecie gminy wysokość środków 
wynosi corocznie 0,3% planowanych środków na wynagrodzenia osobowe nauczycieli. W/w 
artykuł zobowiązuje organ prowadzący szkołę do określenia rodzajów świadczeń 
przyznawanych w ramach tej pomocy oraz warunków i sposobu ich przyznawania. 
Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały, który następnie poddała pod głosowanie. 
Na 14 radnych (radna Starosta – nieobecna) uchwała została przyjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik do protokołu. 
Przewodnicząca Rady zarządziła 15-minutową przerwę. 
Po przerwie przystąpiono do kontynuowania punktu „Podjęcie uchwał”. 
 
- uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2008 rok. 
Skarbnik Gminy odczytała autopoprawki do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie 
przedstawionego na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady w dniu 16 czerwca 2008 r.   
Dokonuje się zwiększenia wydatków o kwotę 129.000 zł w dziale 010-Rolnictwo i łowiectwo 
– Infrastruktura wodociągowa i sanitacyjna wsi z tego: 
- 75.000 zł przeznacza się na realizację zadania inwestycyjnego pod nazwą „ Rozbudowa 
oczyszczalni ścieków w Mieścisku zgodnie z pismem Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu z dnia 28 maja 2008 r. w sprawie umorzenia 
ostatniej raty pożyczki w kwocie 75.000 zł, zaciągniętej 14 czerwca 2002 r. na realizację 
przedsięwzięcia pod nazwą „Modernizacja oczyszczalni ścieków we wsi Popowo Kościelne”; 
- 30.000 zł przeznacza się na realizację zadania inwestycyjnego pod nazwa „Kanalizacja 
sanitarna wraz z przyłączami dla wsi Popowo Kościelne – etap II zadanie 2 zgodnie z pismem 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu z dnia 28 
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maja 2008 r. w sprawie umorzenia ostatniej raty pożyczki w kwocie 54.000 zł, zaciągniętej 4 
lipca 2002 r. na realizację przedsięwzięcia pod nazwą „Kanalizacja sanitarna dla Mieściska – 
etap II, zadanie 4b”; 
- 24.000 zł przeznacza się na realizację zadania inwestycyjnego pod nazwą „Kanalizacja 
sanitarna wraz z przyłączami dla wsi Popowo Kościelne – etap II zadanie 2” – naprawa 
chodników we wsi Popowo Kościelne po robotach związanych z budowa kanalizacji 
sanitarnej zgodnie z pismem Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
WODNEJ W Poznaniu z dnia 28 maja 2008 r. w sprawie umorzenia ostatniej raty pożyczki w 
kwocie 54.000 zł, zaciągniętej 4 lipca 2002 r. na realizację przedsięwzięcia pod nazwą 
„Kanalizacja sanitarna dla Mieściska – etap II, zadanie 4b”. 
Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały, który następnie poddała pod głosowanie. 
Na 14 radnych uchwałą w głosowaniu została przyjęta jednogłośnie. 
 
- uchwała w sprawie przyjęcia regulaminu korzystania z placów zabaw zlokalizowanych na 
terenie gminy Mieścisko. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy. 
Zgodnie z art.40 ust.1 i ust.2 pkt.4 ustawy o samorządzie gminnym Rada Gminy ustala zasady 
i tryb korzystania z gminnych obiektów i urządzeń użyteczności publicznej. Place zabaw, 
zlokalizowane na terenach gminnych, stanowią takie właśnie obiekty użyteczności publicznej. 
Są one kompleksowo wyposażone w urządzenia zabawowe i pełnią funkcję rekreacyjno-
wypoczynkową dla dzieci i młodzieży. Wprowadzenie regulaminu korzystania z placów 
zabaw ma na celu ustalenie zasad właściwego korzystania z urządzeń zabawowych a co za 
tym idzie zapewnienie bezpieczeństwa ich użytkowników. 
- radny Rojewski – zapytał jeśli jest regulamin to w jakich wsiach są place zabaw ?  
W Żabiczynie placu zabaw nie ma; 
- Przewodnicząca Rady – odpowiedziała, w Mieścisku, na ul.Pocztowej i Oś.Młodych,  
w Popowie Kościelnym; 
- radny Witucki – stwierdził, że na wsiach nie mają szans na plac zabaw przy tych 
obostrzeniach atestowych  dot. wyposażenia placu; 
- Wójt – w odpowiedzi radnemu Rojewskiemu wyjaśnił, że 2 lata temu wystąpił do Agencji 
Nieruchomości Rolnej o przejęcie działek .Dopóki gmina nie będzie właścicielem tego to nie 
będzie w Żabiczynie placu zabaw; 
- radny Rojewski – my wiemy, ale mieszkańcy o tym zupełnie inaczej mówią. Wszędzie są 
place zabaw. Chodzi żeby ten plac zabaw był, bo tych dzieci jest b.dużo. Rodzice robią sami 
piaskownice. 
- Dyrektor Przedszkola – P.Genowefa Tyszkiewicz – poinformowała, że jest na bieżąco w 
temacie organizacji placu zabaw, gdyż taki plac będzie w Przedszkolu i w związku z tym z jej 
strony wymaga to nadzoru. Codziennie musi sprawdzać stan urządzeń, musi być podpisana 
umowa z osobą od dozoru technicznego. Ze swojej strony musi mieć zapewnione okresowe 
kontrole. 
- radny Rojewski – zapytał czy wszystkie urządzenia muszą być z atestem ? 
- Dyrektor Przedszkola – przede wszystkim nie wolno metalu, który jest wyłączony  
z urządzeń dla dzieci. 
W związku z wyczerpaniem dyskusji Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały, który 
następnie poddała pod głosowanie. 
Na 14 radnych uchwała w głosowaniu została przyjęta jednogłośnie przy 14 głosach „za” 
 i stanowi załącznik do protokołu. 
 
- uchwała w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji Rady Gminy na II półrocze 
2008 r. 
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Przewodniczący stałych Komisji Rady odczytali projekty planów pracy Komisji. 
Do przedstawionych planów zgłoszono uwagi: 
- radny Rodzewicz – wniosek do Komisji Rewizyjnej aby przy realizacji tematu 
gospodarowania mieniem komunalnym uwzględniła sprawę zbycia Domu Myśliwego z 
uwzględnieniem przebiegu negocjacji i ostatecznego rozliczenia. 
- radny Rodzewicz – wniosek do Komisji Przestrzegania Prawa aby podczas posiedzenia z 
Policją  zgłosiła wniosek radnego dot. dorysowania linii ciągłej od wjazdu do Mieściska. Tam 
powinna być podwójna linia ciągła. 
W związku z wyczerpaniem uwag Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały, który 
następnie poddała pod głosowanie. 
Na 14 radnych uchwała w głosowaniu została przyjęta jednogłośnie przy 14 głosach „za”  
i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Adn. 11- Opinia Rady Gminy Mieścisko w sprawie zaopiniowania wniosków o przyjęcie do 
planu wydatków Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych na 2008 rok. 
 
Zgodnie z wyjaśnieniami Wójta pojawiły się dodatkowe środki z Funduszu Ochrony Gruntów 
Rolnych, które przeznaczone zostaną na drogę Sarbia-Popowo Kościelne. 
W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady odczytała opinię, którą Rada przyjęła 
pozytywnie bez uwag. 
(Opinia stanowi załącznik do protokołu). 
 
Adn. 12 – odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych 
  
Wójt Gminy udzielił odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
- radnej Toboła – kto jest odpowiedzialny bezpośrednio za bezpieczeństwo naszych dzieci ? –
„ja jeszcze do dzisiaj nie zostałem zawiadomiony przez P.Dyrektor o incydencie. Jutro lub 
pojutrze będę rozmawiał z P.Dyrektor, jak również z Policją. Kto jest odpowiedzialny ? organ 
założycielski, dyrektor i nauczyciel, który miał dyżur”. 
- radnej Martyńskiej – na tego typu drogi już nie stosuje się oprysków. Trzeba to zaplanować 
na przyszły rok z Funduszu Rekultywacji. 
- radnemu Plewie – „trzeba będzie tam na środku coś postawić. Jeśli ktoś tam jeździ to są to 
mieszkańcy tej wsi i można go pouczyć, spisać numer a w końcu przekazać Policji”. 
- radnemu Kuryłowiczowi – w sprawie wody – „mamy tam awarię. Dzisiaj naprawiają. W 
ostatnim czasie nie było wcale wody między 24.00 a 4.00 rano bo było polecenie zamykać po 
to żeby napompować i móc o godzinie 4.00 włączyć na ranne pojenie. Od wczoraj mamy 
małą awarię, ale woda powinna być. Te osady również – ja to sprawdzę bo miało to być od 
razu zabezpieczane”; 
- w sprawie równiarki – „porozmawiam”; 
- odnośnie naprawy dachu-  „w planie wieloletnim jest on na pewno ujęty. My dachu nie 
robimy, tylko zlecamy.”; 
 - odnośnie linii ciągłej – „tak i nie. Zostanie to przekazane Zarządowi Dróg Wojewódzkich i 
niech Komisja wypowie się. Mamy 2 legalne wjazdy na Oś. Młodych. Wjazdu koło CPN – 
nie ma i nikt nie może zalegalizować. Są tam pewne określone przepisy. Każdy kierowca 
powinien ocenić czy jedzie TIR, czy może na tych 100 metrach wyprzedzić czy nie ?” 
 
Adn. – Wolne głosy i wnioski 
- radny Wojtyszyn – w ubiegłym roku był zgłaszany wniosek żeby zamalować przejście dla 
pieszych naprzeciwko bramy cmentarnej zamiast tego przejścia, które jest na końcu 
cmentarza. Umożliwiałoby to przechodzenie z parkingu na cmentarz; 
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- P.Jan Szcześniak – mieszkaniec Mieściska: 
1) „nie tak dawno był remont studzienki na zakręcie miedzy ulicą Polną a Pokoju. 
Wymagałoby to zasypania, utwardzenia bo po opadach deszczowych ta ziemia trochę „siada.” 
.Jest to utrudnienie dla wielu kierowców samochodów i wymagałoby to niezwłocznej 
naprawy”; 
2) zgłosił sprawę transportu ciężkim sprzętem gruzu przez właściciela dawniejszego 
„Starostwa” w Mieścisku. Zatrzymany kiedyś przez P.Szcześniaka i uwagę, że ciężkim 
sprzętem wozi gruz dla swoich potrzeb po drodze odpowiedział, że „z pretensjami do Urzędu 
Gminy, nie do mnie ja mam prawo jechać”. To jest ogromny ciężar tego gruzu, że na asfalcie 
zaczynają robić się koleiny i nie wiadomo jak ten asfalt długo wytrzyma. Gdyby była 
możliwość na przyszłość w planie położenia II warstwy asfaltu wtedy lepsza byłaby pewność 
utrzymania tej nawierzchni”. 
- radny Migas: 
1) przypomniał, że od lat są prośby utwardzenia w ramach rekultywacji drogi w Jaworówko, 
2) chodzi o wyjazd z drogi Nieświastowice w Miłosławicach. Na tej drodze wojewódzkiej jest 
tak zarośnięte, że wyjazd z niej jest bardzo niebezpieczny. Zbliżają się żniwa i dużym 
sprzętem będzie problem wyjechać; 
- radny Rodzewicz: 
1) ludzie, którzy kupili działki od P.Pełczyńskiej dostali pozwolenie na budowę Tam jest 
sprawa wody, ścieków ale jeszcze się zrobiła sprawa dojazdu do tych działek. Jest 
zasypywany rów żeby dowieźć materiał i przejechać sprzętem. Czy była podejmowana 
uchwała żeby wykupić drogi wewnętrzne przy tych działkach ? 
2) kiedy na drodze wojewódzkiej zostaną podniesione studzienki ? W nocy można liczyć 
przejazd przez Mieścisko. Niech to podwyższą to nie będzie tego uderzenia. Tam jest różnica 
w niektórych miejscach 4 cm; 
- radny Górki – na wspólnym posiedzeniu Komisji P.Wójt wspomniał o rozmowach z firmą, 
która podjęłaby się gazyfikacji Mieściska. Czy nie byłoby dobrze żeby rozpropagować tę 
informację wśród mieszkańców Myślę, że firma na pewno będzie badała rynek jeśli chodzi o 
chętnych. Chodzi żeby mieszkańcy nie wystraszyli się, żeby wiedzieli, że chodzi o gaz 
ziemny, bo jest on dużo tańszy niż gaz propan-butan, którego kiedyś były próby. Koszty gazu 
ziemnego są porównywalne z kosztami opalania węglem. Dlatego myślę, że warto byłoby 
żeby mieszkańcy wiedzieli wcześniej i bojąc się wysokich kosztów nie powiedzieli „nie”. 
- radny Kuryłowicz: 
1) „sprawa wielokrotnie poruszanego oświetlenia Jaroszewa Drugiego. Tam jest problem z 
lampami parkowymi. Trzeba sprawdzić co się tam dzieje, ciągle przepalają się, nie świecą. 
Coś trzeba zrobić żeby świeciły”; 
2) „w Jaroszewie Pierwszym jest boisko sportowe. Było ono częściowo zrekultywowane. 
Zostało to zabrane bo jest to kompleks leśny. Czy byłaby możliwość prawnego przejęcia tego  
poprzez darowiznę, własność, dzierżawę. Bo chcemy coś tam zrobić: wyrównać teren na 
boisko, plac zabaw .Dużo  pracy nie byłoby. Radny zadeklarował pomoc swoją jak i 
mieszkańców. Chodzi tylko żeby to załatwić prawnie”; 
- radny Witucki: 
1) gdzie rolnicy obecnie mogą składować kamienie ? 
2) zwrócił uwagę czy prawo jest równe dla wszystkich, czy tylko dla wybranych ?”Ja starając 
się o zjazd z drogi powiatowej na moją działkę musiałem mieć mapki, pozwolenie. Dzisiaj 
dostałem odpowiedź, gdzie jest 15 punktów, które musze spełnić żeby zjechać na swoją 
działkę. Natomiast jadąc dzisiaj przez Podlesie Kościelne – jest skład przed którym rów jest 
zasypany. Służby drogowe tą drogą jeżdżą bardzo często i na to nie reagują, nie ma żadnych 
krawężników, nie jest to utwardzone, jest tylko zasypane. Albo są wszyscy równi dla prawa, 
albo nie ?” 
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3) do P.Dyrektor Przedszkola –„słyszałem, że huśtawek z Przedszkola nie można przekazać 
na Rady Sołeckie. Czy byłaby możliwość odkupienia ich prywatnie za symboliczne 
pieniądze? Wówczas Panią nie interesuje co się z tym stanie i Pani pozbyłaby się kłopotu, a 
my zrobimy plac zabaw na terenie prywatnym”; 
- P.Dyrektor Przedszkola – w odpowiedzi w sprawie przekazania sprzętu wyjaśniła, że była 
rozmowa z P.Wójtem i po uzgodnieniu  ten sprzęt został przekazany do Gołaszewa w celu 
zrobienia bramy na cmentarz. 
- radny Rodzewicz – były posadzone 2 dęby dotyczące przyjaźni z gminą Retiers i 
Scharnebeck. Tam przydałyby się głazy z tabliczką z napisem w j. polskim, niemieckim i 
francuskim z jakiej to okazji, kiedy i czemu służyło to posadzenie ? 
- radny Wojtyszyn – „w ubiegłym roku Rada podejmowała uchwałę o umożliwieniu gminie 
Wągrowiec postawienia termy wiatraków. Wczoraj dowiedziałem się, że niektóre gminy, 
gdzie już stoi po 20 wiatraków zyskują rocznie po około 1 mln zł, nie mówiąc o tym, że 
korzystają z tego rolnicy, którzy przekazują grunt pod budowę wiatraków. Na jakim to etapie 
jest u nas ? Jak wiadomo w założeniu zasięgiem swoim miało to też objąć naszą gminę ?” 
- P.Bogdan Fleming – Przewodniczący Powiatowej Izby Rolniczej w swojej wypowiedzi 
nawiązał do trudnej sytuacji w rolnictwie związanej z panującą suszą. Stan klęski został 
ogłoszony przez Wojewodę. Wielkopolska Izba Rolnicza na Walnym Zgromadzeniu 17 
czerwca br. wystąpiła o przesunięcie płatności wszystkich kredytów suszowych o minimum 3 
lata, które były w ostatnich latach zaciągnięte przez rolników. Rolnicy nie będą w stanie na 
dzień dzisiejszy spłacić tych kredytów. W plonach ozimych nie będzie aż tak źle, jeśli 
natomiast chodzi o zboża jare, kukurydzę to sytuacja jest bardzo zła. Kłania się mała retencja 
na gminach, powiatach. W województwie wielkopolskim nie robiono prawie nic. Melioracja 
też ma dużo do życzenia. Woda spłynęła tej wiosny, teraz mamy suszę, wszystkie stawy, 
rowy mamy powysuszane, zastawki poniszczone. Środowisko rolnicze i Izba Rolnicza musi 
podejść do ubezpieczenia w rolnictwie. Ubezpieczenie i w tym momencie byłby zwrot 
pewnych kosztów poniesionych. Nie musimy już ciągle czekać na kredyt suszowy, czy 
przesunięcia w czasie. Sytuacje mamy dramatyczną. Z tego miejsca Przewodniczący Izby 
prosił aby rolnicy swoje straty podawali realne .Przewodniczący Izby wspomniał o zwrocie 
paliwa w akcyzie, o wzroście kosztów nawozów. Kolejny problem to choroba Aujuszkiego u 
świń. W niektórych powiatach kraju prowadzone przez lekarzy badania wykazują wynik 
dodatni i to w więcej jak w połowie badanych gospodarstw. Jeśli to pojawi się na terenie 
województwa wielkopolskiego to mamy następną sytuację b.tragiczną. Niewiadomo czy 
budżetowe pieniądze starczą na odszkodowania rolników za trzodę chlewną. Na dzień 
dzisiejszy mamy zakaz wywozu zwierząt do Unii Europejskiej.I to może być wielki problem 
szczególnie województwo wielkopolskie i kujawsko-pomorskie – najwięksi producenci 
trzody chlewnej. Szykuje się reforma KRUS-u. Na dzień dzisiejszy nie wiadomo na czym ona 
ma polegać. Wielkopolska Izba Rolnicza jest po absolutorium. Srodki, które wpływają do 
Wielkopolskiej Izby Rolniczej, to Izba prawie 4-krotnie zwróciła. Pewne pieniądze wróciły 
do rolników chociażby pod postacią wapnowania gleb na terenie województwa 
wielkopolskiego. Jesteśmy jedynym województwem, które otrzymało od kilku lat pewne 
pieniądze na dotacje do wapnowania gleb. 
Z kolei P.Bogdan Fleming odniósł się do spraw podniesionych na sesji w kwestii 
bezpieczeństwa. 
- linia ciągła powinna być zrobiona na skrzyżowaniu drogi Wągrowiec w kierunku do 
Popowa Kościelnego. W tym miejscu samochody, które nawet zwolnią przed stacją 
benzynową nabierają prędkości i zdarza się, że zaczynają wyprzedzać samochody, które 
chciałyby skręcić w kierunku Popowa. Ponadto droga Wągrowiec-Mieścisko nie jest wcale 
wykoszona. 
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Ponadto zwrócił uwagę na inną rzecz- ulica Kościelna została zmieniona na jednokierunkową. 
Powinno być skrzyżowanie dróg równorzędnych. Jeśli ktoś znajdzie się na tym skrzyżowaniu, 
nie zauważy, że rowerzysta wynurza się  z ul.Zacisze. Gdyby było skrzyżowanie dróg 
równorzędnych będzie obowiązek zatrzymania. Na dzisiaj nie myśli wielu kierowców i 
starsze osoby też gubią się .To samo dotyczy ul. Pokoju (w miejscu gdzie mieszka P.Kneć) – 
ludzie jadący od Policji w kierunku firmy „LAS” nie patrzą w ogóle w prawą stronę czy jest 
ktoś tylko  przejeżdżają z głównej na podporządkowaną bez zatrzymywania. Nie doszło, ale 
może dojść do wypadku. 
- radny Rodzewicz – to są nasze ulice i powinniśmy ukierunkować ruch TIR-ów Zamiast 
jechać przy łagodniejszych skrętach z Zabiczyna koło Szkoły to uliczkami skracają sobie 
drogę, czyli jadą od Gniezna na Żabiczyn albo z Zabiczyna tymi uliczkami. Należałoby 
uniemożliwić jazdę na skróty. To jest traktowane jako tranzyt. 
- P.Fleming – odniósł się to podniesionego na sesji tematu oświaty. ”Jest pewna grupa 
nauczycieli, która być może nie powinna pracować w szkolnictwie, ale z II strony jeśli z 
domu nie wychodzi się z pewnymi nawykami nauczyciel nie zrobi z ucznia nie wiadomo 
jakiego naukowca. Młodzież nie chce się uczyć, nie chce czytać książek kiedy ma Internet.  
Z tej szkoły wychodzą dzieci, które dostają się na studia, idą do lepszych szkół średnich. Z 
drugiej strony można też powiedzieć dlaczego pewna grupa młodzieży opuszcza ten teren, 
idzie nawet do średnich szkół poza teren gminy, powiatu. Myślę, że władze powiatowe tym 
powinny się zająć. Dlaczego duża grupa młodzieży idzie do szkół poznańskich, Gniezna, czy 
innych miast. Jest pewna grupa dzieci, która nie będzie się uczyła. Są dzieci z orzeczeniem 
ADHD i nauczyciel nic nie może zrobić. Pewne rzeczy jeśli rodzice nie wskażą to nauczyciel 
nie jest w stanie nic zrobić. Była mowa o placu zabaw. Młodzież w Mieścisku też nie ma 
miejsca gdzie mogłaby się zabawić. Młodzież ta chodzi potem po ulicy. Nie każdy chce pić 
codziennie piwo. Nie ma w Mieścisku takich miejsc, gdzie ta młodzież mogłaby posiedzieć, a 
spora część młodzieży wraca do Mieściska i też nie wie co wieczorami robić w czasie 
wakacji. 
Z kolei głos zabrała P.Jadwiga Soczka – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Popowie 
Kościelnym.Na wstępie poinformowała, że zakończona została wentylacja na sali 
gimnastycznej. Nawiew i wywiew. Wiąże się to z następnymi kosztami typu malowanie 
celem przygotowania do nowego roku szkolnego. Z uwagi na niezbyt pochlebne opinie o 
oświacie P.Dyrektor  zabrała głos w sprawie Szkoły, którą reprezentuje. P.Dyrektor 
oświadczyła, że był to bardzo pracowity rok. Miarą pracy nauczyciela są wyniki uczniów w 
Szkole, jak również wyniki sprawdzianów na zakończenie VI klasy. P. Dyrektor nie posiadała 
danych jeśli chodzi o wyniki klas I do v niemniej jednak było bardzo dużo wyróżnień, nagród. 
Jak to się przełoży na rok przyszły, kiedy będzie znowu sprawdzian na zakończenie klas VI 
trudno na dzień dzisiejszy przewidzieć. Bycie w wynikach szkołą na I miejscu nie będzie 
takie łatwe do wykonania ponieważ rodzice rozkładają szeroki parasol nad swoimi 
pociechami. Jednym z dowodów jest fakt, że 50% aktualnych V-klasistów już mają opinię 
poradni psychologiczno-pedagogicznej w Wągrowcu co oznacza, że oni są już 
usprawiedliwieni, zwolnieni. Już dziecko jest zwolnione od systematycznej pracy. Ono ma  
swoje myślenie.1,5% uczniów będzie powtarzać Szkołę Podstawową. Prawdopodobnie to 
wynosi się z domu, ze jedni chcą się uczyć i będą za wszelką cenę dążyć do osiągnięcia jak 
najlepszych wyników, a pozostała grupa to będą orzeczenia, opinie i niejako te dzieci są 
zwolnione. Problem jest jeszcze tego typu, jakby odnieść się do wyników klas VI, że 
uczniowie w takiej aglomeracji jak Mieścisko praktycznie nie mają wyboru żadnej innej 
szkoły. Czy napisze sprawdzian na wynik 1-cyfrowy, czy na max. to i tak pójdzie do 
Gimnazjum w Mieścisku. Nie ma takiej motywacji jak w większych aglomeracjach, gdzie 
większa liczba punktów ma wpływ na dostanie się do  lepszego gimnazjum. Nie mniej jednak 
porównując bieżący rok do ubiegłego w Szkole Podstawowej z wynikami podnieśliśmy się o 
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2 szczeble i jesteśmy w grupie średnich. Rok ten w Szkole Podstawowej w Mieścisku był 
bardzo pracowity. Obok realizacji programu dydaktycznego było bardzo dużo konkursów 
wewnętrznych, uczniowie wyjeżdżali na konkursy powiatowe, wojewódzkie i ogólnopolskie. 
W 2 przypadkach zaistnieliśmy w Polsce nagrodą. Wkład pracy nauczycieli i uczniów. 
P.Dyrektor zobowiązała się zrobić wnikliwą analizę co faktycznie niedomaga jeśli chodzi o 
wyniki sprawdzianów i zrobić spotkanie z nauczycielami i P.Wójtem. Od września ubiegłego 
roku nauczyciele bardzo intensywnie pracowali z VI-klasistami. Robili wiele testów 
próbnych, robili wiele spotkań z rodzicami, na radach pedagogicznych dyskutowano na temat 
podniesienia motywacji uczniów do nauki. Z inicjatywy rodziców było żeby tych uczniów 
zmotywować do systematycznej pracy w ciągu całej VI klasy. Rodzice zaproponowali żeby 
nagrodą dla tych uczniów co będą mieli więcej niż 30 punktów była bezpłatna wycieczka. 
W ubiegłym roku było 2 takich uczniów, w tym było 15.Będziemy w dalszym ciągu myśleć 
nad tym jak uczniów zmobilizować, motywować do nauki chociaż do końca nie jest to 
zależne od nauczycieli i szkoły. 
P.Dyrektor poinformowała, że w ciągu roku zorganizowała wraz z rodzicami 2 pikniki 
charytatywne 9 grudnia i 1 czerwca. Tutaj należy się duże uznanie dla mocno 
zaktywizowanych rodziców. Na 2 piknikach zarobiono ponad 6 tys.zł czyli  łącznie ponad 12 
tys.zł. Była to praca rodziców wraz z nauczycielami. Z pierwszej kwoty założono już w 
szkole radiowęzeł, a II kwota ma iść na cel multimedialny. 
Na zakończenie swojego wystąpienia P.Dyrektor  powiadomiłą, że grupa rodziców klas I i II 
przyszłego roku naciska żeby ich dzieci nie chodziły na południe do Szkoły, bo to małe 
dzieci.Tutaj zwróciłą się do Rady, że jest problem pomieszczeń.3 klasy zajmuje gimnazjum. 
P.Dyrektor nie jest w stanie fizycznie umożliwić tym I i II klasistom chodzenia do szkoły 
rano .Klasa południowa byłaby bardzo mała, bo rodzice już zasypują różnymi 
zaświadczeniami od psychologa, pedagoga, lekarza, zakładu pracy. W tym momencie podała 
gorący apel o 3 sale lekcyjne. 
- P.Dyrektor Przedszkola – G.Tyszkiewicz –zabrała głos w kwestii incydentu w Szkole 
informując, że tego typu sprawy rozstrzyga pedagog szkolny, a nie Wójt i Policja. Dochodzi 
do kompromisu: pedagog szkolny, rodzice i uczniowie. 
- radna Tobołą – ponowiła , że chodzi jej o bezpieczeństwo naszych dzieci w Gimnazjum ? 
Kto sprawował nad dziećmi opiekę ? Zdarzenie miało miejsce można powiedzieć w czasie 
lekcji. Gdzie byli nauczyciele ? Radna podała też inny przykład, kiedy dzieci wyjeżdżają o 
godz.8.00 z Gołaszewa do Szkoły. Dziecko jest (przed czasem właściwego powrotu) o 9.30  
w domu. To dziecko jest w Szkole i wychodzi. Kto za to odpowiada. ? 
- radny Rodzewicz – wyjaśnił, że obowiązkiem ucznia jest przyjść na świetlicę, kiedy nie ma 
lekcji. 
- Wójt – „ja z pedagogami odpowiadam za dziecko od momentu kiedy wsiądzie do autobusu i 
wysiądzie. To, że dziecko znalazło się w Gołaszewie o 10.00 to komuś brakuje tego dziecka. 
Coś się dzieje”; 
- radny Rodzewicz – uczeń musi wiedzieć co jest jego obowiązkiem. 
Z kolei Wójt Gminy udzielił odpowiedzi na pytania zgłoszone w „Wolnych głosach 
i wnioskach”. 
- radna Kapczyńska – zapytała czy istnieje możliwość usprawnienia parkingu przy Banku w 
Mieścisku, gdyż samochody ustawiają się bezpośrednio na wolnym pasie (na wysepce) 
niezależnie od tego drugi rząd ustawia się obok. W tej sytuacji są problemy z wyjazdem.. 
Poza tym autobusy, które tam przejeżdżają maja problem żeby „przecisnąć się”. Może 
należałoby jakoś ukierunkować kierowców żeby w ten czy inny sposób ustawiali się. Radna 
dała ten problem pod rozwagę; 
Na zakończenie radna Kapczyńska, będąca Dyrektorem Oddziału Banku Spółdzielczego  
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w Mieścisku poinformowała, że 15 lipca br. kończy prace zawodową w związku z czym 
podziękowała za współpracę radnym, sołtysom, P.Wójtowi. 
Na tym wyczerpano porządek obrad dzisiejszej sesji .Przewodnicząca Rady podziękowała za 
dyskusję i zamknęła obrady XIII sesji Rady Gminy. 
 
 
   Protokółowała:     Przewodniczyła sesji: 
 
 Inspektor ds. obsługi          Przewodnicząca Rady Gminy 
 organów gminy 
 
 /Wiesława Kujawa/     /Elżbieta Kapczyńska/ 
 
 

 


